
1 
 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne  2. 9. 2021 

 

 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 
hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 
Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 
 

 

Přítomní členové Výboru: 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Mgr. Jan Čižinský 

Ing. Pavel Hájek 
Bc. Michaela Krausová 
Mgr. Jiří Koubek 
PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 

Ing. Ivan Pilný  
RNDr. Marcela Plesníková  
Mgr. Jiří Růžička 
Mgr. Jakub Stárek 

 

Omluveni:  
Mgr. Karel Hanzlík 
 

Hosté:  
PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a 
podpory podnikání 
Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP  

Mgr. Jiřina Hübnerová, specialistka koncepce školství a dalšího vzdělávání odboru SML  
Mgr. Petr Valenta, Ph.D., projektový manažer, Pražský inovační institut 
Ing. David Janata, MBA, MHMP 

 

Tajemnice: 
Mgr. Radana Mrázková 
 
 

Program: 

 
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 21. - 25. jednání 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-9439 (změna ZL 

Jahodovka a DDM); R-40251 (změna ZL VOŠ a SZŠ, Alšovo nábř.); R-40884 (změna 

ZL SŠ Náhorní); R-40898 (změna ZL Gymnázium Na Vítězné pláni); R-41185 

(poskytnutí dotace pro MČ Praha 8); R-41265 (poskytnutí účelové dotace MČ Praha 6 

a MČ Praha 8 na kurzy ČJ) 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 
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5. Informace – Aktuální situace ve školství se začátkem školního roku – Mgr. Lenka 

Němcová, ředitelka odboru SML MHMP; Mgr. Jiřina Hübnerová - specialistka 

koncepce školství a dalšího vzdělávání odboru SML MHMP 

6. Různé  

7. Diskuze a závěr  

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

 

Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková , MBA, ve 13.05 
hodin. 
Přítomno bylo 8 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 
 

Ing. Čapková na úvod sdělila, že v rámci bodu 3 budou členové Výboru informováni o dvou 
tiscích, které byly projednány a schváleny na pondělním jednání Rady HMP (dne 30. 8. 2021), 
a budou zařazeny na jednání Zastupitelstva hl. m. Prahy 9. 9. 2021. Jedná se o tisky 
k problematice iKAP 2, které se Výbor podrobně věnoval již na svém červnovém zasedání.  

Jedná se konkrétně o tisk Z - 9515 - k návrhu na schválení smluv o partnerství s finančním 
příspěvkem mezi hl. m. Prahou a partnery projektu financovaného z Operačního programu 
Výzkum, vývoj a vzdělávání - iKAP 2 a o tisk Z – 9603 - k návrhu na schválení smluv o 
partnerství s finančním příspěvkem v projektu „Implementace Krajského akčního plánu 2 - 

Inovace ve vzdělávání“. Předsedkyně dále konstatovala, že v bodě Různé seznámí ředitelka 
odboru SML Mgr. Lenka Němcová členy Výboru s řešením stížností na dvě školy zřizované 
hlavním městem – Pražskou konzervatoř Na Rejdišti a Vyšší odbornou školu zdravotnickou a 
Střední zdravotnickou školu Alšovo nábřeží. 

Poté Ing. Čapková požádala přítomné o schválení programu. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
              8 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 
 
 
Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Ing. Pavel Hájek. 

 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             8 – 0 – 0 
Návrh byl schválen. 

 
 
Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  
K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  8 – 0 – 0 
Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 

 
 
2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 21. - 25. jednání 
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Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 
o materiálech projednávaných na 21. - 25. jednání Rady HMP. Do rozpravy se nikdo z členů 
nepřihlásil. 
 

Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 21. - 25. jednání 
RHMP na vědomí. 
 
 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-9439 (změna ZL 

Jahodovka a DDM); R-40251 (změna ZL VOŠ a SZŠ, Alšovo nábř.); R-40884 (změna ZL SŠ 

Náhorní); R-40898 (změna ZL Gymnázium Na Vítězné pláni); R-41185 (poskytnutí dotace 

pro MČ Praha 8); R-41265 (poskytnutí účelové dotace MČ Praha 6 a MČ Praha 8 na kurzy 

ČJ) 
 
Předsedkyně Výboru na úvod sdělila, že dva z těchto tisků jsou technického charakteru – změny 
zřizovacích listin - a ve dvou dalších se jedná o poskytnutí dotace. 

Do rozpravy k těmto bodům se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla k těmto 
tiskům usnesení. 
 
Usnesení:  

Výbor souhlasí s předloženými tisky a navrhuje ZHMP projednat je a schválit v předloženém 
znění. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  8 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
Ing. Čapková se poté vrátila ke dvěma avizovaným bodům k tématu iKAP 2 a požádala hosty 

-  Ing. Davida Janatu a Mgr. Petra Valentu, aby informovali členy Výboru o aktuální situaci.  
 
Ve 13.30 hod. se na jednání dostavil Mgr. Jan Čižinský. 
Přítomno 9 členů Výboru. 

 
Oba hosté následně zodpověděli dotazy členů Výboru.  
Předsedkyně Ing. Čapková poté konstatovala, že Výbor tyto tisky projednal. 
 

 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 
 
Předsedkyně Ing. Čapková informovala, že se stále nepodařilo obsadit všechna volná místa ve 

školských radách, v nichž končí zástupcům zřizovatele mandáty, a proto bude členům Výboru 
opět rozeslána tabulka s volnými místy a tento bod bude znovu zařazen na říjnové jednání 
Výboru. Požádala také všechny přítomné, aby prostřednictvím svých politických klubů oslovili 
své příznivce, aby se všechna volná místa podařilo obsadit. 
 

Ve 13.40 hod. se na jednání dostavil Mgr. Jiří Růžička 
Přítomno 10 členů Výboru. 
 
Následně byla na základě dohody přítomných členů Výboru jmenovitě obsazována jednotlivá 

volná místa ve školských radách.  
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K obsazení volného místa na Gymnáziu Jana Keplera, kam byli nominováni tři zájemci, se 
v souvislosti s kandidaturou Jana Zahradila rozvinula diskuse, která vyústila v žádost členů o 
samostatné hlasování na obsazení tohoto volného místa ve školské radě. 
Předsedkyně Výboru proto dala o tomto návrhu hlasovat. 

 
Usnesení: 
Výbor souhlasí s navržením Jana Zahradila za člena školské rady Gymnázia Jana Keplera. 
 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  7 – 2 - 1 
Návrh byl schválen. 
 

Poté předsedkyně Výboru navrhla usnesení ke zbývajícím nominacím. 
 
Usnesení: 
Výbor souhlasí s předloženými návrhy na obsazení míst zástupců zřizovatele ve školských 

radách dle upraveného seznamu. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  10 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 
 
 
5. Informace – Aktuální situace ve školství se začátkem školního roku – Mgr. Lenka 

Němcová, ředitelka odboru SML MHMP; Mgr. Jiřina Hübnerová - specialistka koncepce 

školství a dalšího vzdělávání odboru SML MHMP 

 
Ředitelka odboru Mgr. Němcová nejprve informovala o probíhajícím testování na školách a 

poté předala slovo Mgr. Hübnerové. 
 
Ve 14.00 hod. z jednání odešel Mgr. Jakub Stárek. 
Přítomno 9 členů Výboru. 

 
Mgr. Hübnerová seznámila přítomné s aktuální situací v oblasti vzdělávání dětí s odlišným 
mateřským jazykem (OMJ). 
 

 
6. Různé  

 

Předsedkyně Výboru požádala ředitelku Mgr. Němcovou o informaci k situaci na Pražské 

konzervatoři Na Rejdišti a na Vyšší odborné škole zdravotnické a Střední zdravotnické škole 
Alšovo nábřeží a o postupech při řešení stížností na tyto dvě školy, zřizované hlavním městem. 
Členové Výboru byli seznámeni s výsledky šetření a s veškerými postupy, které odbor v této 
souvislosti realizoval a dále připravuje. 
V bodě Různé se potom předsedkyně Výboru na žádost členů vrátila k tématu dvou aktuálních 

tisků k iKAP 2. Na jednání se dostavil radní PhDr. Vít Šimral, který zodpověděl další dotazy. 
Ing. Ivan Pilný se ho v souvislosti s tisky zeptal, jak je možné, že jedním z partnerů projektu je 
opět Hospodářská komora HMP, když s ní v minulém projektu nebyla spokojenost a i proto byl 
založen Pražský informační institut (PII), který měl její roli převzít. 
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Radní PhDr. Šimral k tomu uvedl, že Hospodářská komora (HK) HMP není hlavním partnerem, 
ale projekt je rozdělen na dvě části, aby se nemusela podstupovat procedura schvalování na 
Ministerstvu financí při projektu nad 400 milionů korun. Proto je jeden projekt na 350 milionů, 
ten realizuje Pražský inovační institut (PII) a jeden projekt na 140 milionů, tím byl pověřen 

odbor SML a v něm je zapojena také HK. Každý projekt má jiné zacílení. PII část je především 
zaměřená na inovace a na pedagogy, bude řešit pouze „měkké“ cíle. Projekt zaměřený na 
vybavení učeben bude realizován striktně i na základě požadavků ředitelů škol a tak, aby 
výsledek sloužil novým postupům podle Strategie 2030. Hospodářská komora HMP má funkční 

projektový tým, který PII nebyl schopný sestavit a tuto agendu plně převzít. Proto, aby zůstala 
zachována kontinuita projektu iKAP a iKAP 2, byla jako partner přizvána právě Hospodářská 
komora. S tím, že její zapojení bude lépe smluvně ošetřeno. 
Předsedkyně Výboru poděkovala radnímu PhDr. Šimralovi za vyjádření a přikročila k dalšímu 

bodu. 
 
 

7. Diskuze a závěr 

 
Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 
ukončila jednání v 15.00 hod. 

 
 
 
 

………………………………………………… 
Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 

 
 
………………………………………………… 
Ing. Pavel Hájek, ověřovatel zápisu 
 
 

 

 

 

 
 

 

Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


